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Poslanecká  sněmovna

5. volební období – 2008

rozpočtový výbor

  

   

Z á p i s
z  27. schůze výboru,

která se konala ve dnech 20 -22. května 2008 ve Zlínském kraji

květen 2008



Z á p i s
z  27. schůze rozpočtového výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu, která se konala 20. – 22. května 2008

ve Zlínském kraji 

Úterý 20. května 2008

14.00 hodin  - odjezd od budovy PSP

18.30 hodin – příjezd do Zlína, ubytování hotel Baltaci (U Náhonu 3946, 760 01 Zlín) 

1.
Zprávy

2.
Rozpočtová opatření

3.
Informace o činnosti podvýborů

4.
Sdělení předsedy, různé

5.
Návrh termínu a pořadu další schůze výboru

K bodům  – 5 nebyly žádné podklady a nebyly projednány.

středa 21. května 

od 9.30 hodin
Ve vile T. Bati, Gahurova 292, Zlín

Jednání zahájil  místopředseda výboru posl.  J.  Dolejš,  dotázal  se přítomných členů výboru,
zdali mají návrhy na doplnění programu. Nebyl přednesen žádný návrh. Poté byl hlasováním schválen
následující pořad schůze:

6. Financování rozvoje regionu zejména v oblasti dopravní infrastruktury a průmyslových zón

7. Prohlídka sídla kraje (Baťův mrakodrap)

8. Tisková konference 

9. Společné jednání s představiteli regionu na téma investiční priority regionu a jejich 
předpokládané rozpočtové a mimorozpočtové zajištění

10. Jednání s představiteli města Holešov 

11. Prohlídka průmyslové zóny Holešov

12. Návštěva firmy Barum Continental



13. Legislativní  překážky rozvoje  regionu v oblastech působnosti  rozpočtového výboru (oblast
daňových,  celních,  finančních  a  dalších  zákonů)  -  jednání s  představiteli  Zlínského kraje,
Krajské  hospodářské  komory,  Agrární  komory  ZK,  zástupci  města  a  představiteli
podnikatelské sféry regionu

14. Jednání s představiteli města Kroměříž 

15. Prohlídka Arcibiskupského zámku a Galerie 

Pořad schůze byl schválen všemi přítomnými členy výboru (10, 0, 0); výsledky hlasování
viz příloha zápisu č. 1.

6.
Financování rozvoje regionu zejména v oblasti dopravní infrastruktury a průmyslových zón

V úvodu vystoupil hejtman Zlínského kraje  L. Lukáš. Přednesl zprávu „Rozvojové aktivity
Zlínského  kraje“.  V rámci  své  prezentace  seznámil  členy  výboru  s postavením  Zlínského  kraje
v porovnání s jinými kraji v ČR, s výší HDP na 1 obyvatele v rámci kraje, s výší průměrné mzdy a
nezaměstnanosti.  Dále  hovořil  o  možnostech  regionálního  rozvoje,  přípravě  průmyslové  zóny
v Holešově a zpracování projektu nazvaného „strategie rozvoje kraje do roku 2020“. Upozornil na
fungování podnikatelského inkubátoru v rámci podnikatelského inovačního centra, dále Regionálního
podpůrného  zdroje  určeného  k podpoře  projektů  malých  a  středních  podnikatelů.  Poté  hovořil  o
dopravní dostupnosti v rámci kraje, rozvoji cestovního ruchu a možnostech financování rozvoje celého
regionu prostřednictvím operačních programů. Prezentace včetně zmíněných indikátorů tvoří přílohu
zápisu č. 2.

Poté  vystoupil  náměstek sekce pro realizaci  zdrojů Státního fondu dopravní  infrastruktury
J. Novák s informací o výši investic státního fondu do dopravní infrastruktury Zlínského kraje v roce
2008 a plánu investic na roky následující.

Následovala rozprava. V ní vystoupil posl.  J. Smýkal, který doporučil zástupcům Zlínského
kraje rozšířit strategii rozvoje regionu o elektrifikaci železniční trati  Kojetín – Holešov – Valašské
Meziříčí. Vyjádřil znepokojení nad postojem Ministerstva životního prostředí k výstavbě komunikace
R 55. Dále vystoupil ředitel závodu Brno ŘSD P. Doležal s vyjádřením ke stavu silniční a dálniční sítě
ve  Zlínském  kraji.   opsal  členům  výboru  stav  příprav  výstavby  komunikace  R  49.  Následovalo
vystoupení  místopředsedy  výboru  J.  Dolejše s dotazem na hejtmana k výši  finančních prostředků
Regionálního podpůrného zdroje a způsobu, jak je tento zdroj konstituován. V rozpravě ještě vystoupil
poslanec A. Michalík a zpravodaj posl. P. Svoboda, který přednesl návrh usnesení.Jeho obsahem byla
doporučení vůči MD a SFDI. Součástí návrhu usnesení byla i žádost, aby ministr životního prostředí
postupoval  ve  věci  trasování  koridoru  R55  podle  principu  subsidiarity  a  v souladu  s dohodou
samospráv v daném území.

K tomuto bodu bylo přijato usnesení č. 464 (10, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze
zápisu č. 1.

7.
Prohlídka sídla kraje (Baťův mrakodrap)

Jednání  výboru  pokračovalo  návštěvou  Krajského  úřadu  dislokovaného  v „Baťově
mrakodrapu“,  kde  si  členové  výboru  prohlédli  16.,  8.  a  2.  etáž,  včetně  expozice  vztahující  se
k výstavbě  Baťova továrního komplexu ve Zlíně v průběhu 20. a 30. let 20. století.

8.
Tisková konference

Členové  výboru  informovali  novináře  o  průběhu  a  závěrech  dopoledního  jednání  výboru
s představiteli regionu a státních institucí.



9.
Společné jednání s představiteli regionu na téma investiční priority regionu a jejich předpokládané

rozpočtové a mimorozpočtové zajištění

Jednání mělo formu pracovního obědu. Zúčastnili se jej především členové Rady Zlínského
kraje. Předmětem diskuse bylo pokračování dopolední debaty na téma regionálního rozvoje, zdrojů
financování a přípravy průmyslové zóny v Holešově.

10.
Jednání s představiteli města Holešov

Členové výboru se setkali na městském úřadě v Holešově se starostou města  Z. Janalíkem a
místostarosty města. Starosta ve stručnosti představil město Holešov, jeho historii a současnost, včetně
investičních priorit  města,  kterými  jsou především provedení  rozsáhlé  rekonstrukce holešovického
zámku a jeho přestavba na kulturní a společenské centrum a spoluúčast na vybudování zázemí pro
průmyslovou  zónu.  Poté  za  přítomnosti  starosty  města  následovala  prohlídka  právě  probíhající
rekonstrukce zámku a dále Farního kostela. 

11.
Prohlídka průmyslové zóny Holešov

Členům výboru byla v areálu připravované průmyslové zóny přednesena prezentace s názvem
„Strategická  průmyslová  zóna  Holešov“,  v rámci  níž  byli  seznámeni  s parametry  připravované
průmyslové  zóny,  jejím  budoucím  obsazením,  jejími  přínosy  pro  celý  region,  infrastrukturou  a
dopravní dostupností. Jednání se zúčastnili představitelé regionu a MPO. Tato prezentace tvoří přílohu
zápisu č. 3.

12.
Návštěva firmy Barum Continental

Členy výboru přivítal generální ředitel společnosti Barum Continental. Členové výboru shlédli
instruktážní video o výrobě pneumatik a provozu podniku. Následovala exkurze přímo ve výrobní hale
podniku.

13.
Legislativní překážky rozvoje regionu v oblastech působnosti rozpočtového výboru (oblast daňových,

celních, finančních a dalších zákonů) - jednání s představiteli Zlínského kraje, Krajské
hospodářské komory, Agrární komory ZK, zástupci města a představiteli podnikatelské sféry

regionu v areálu firmy R. Jelínek, Vizovice

Členové  výboru  si  nejdříve  prohlédli  areál  společnosti  Rudolf  Jelínek,  poté  následovalo
setkání  s hejtmanem  a  představiteli  Zlínského  kraje  a  podnikatelské  sféry.  Diskutovalo  se  na
následující témata: kolkování alkoholu, spotřební daně, resp. daňový systém obecně, překážky rozvoje
podnikání,  administrativní  zátěž  podnikatelů,  nedostatek  kvalifikovaných  pracovníků,  pozitiva  a
negativa průmyslové zóny v Holešově a jejich dopad na zaměstnanost v celém regionu. 



čtvrtek 22. května

14. a 15.
Jednání s představiteli města Kroměříž - Prohlídka Arcibiskupského zámku a Galerie

Členové výboru se setkali  se starostou města  M. Malým který v krátkosti  představil  město
Kroměříž.  Informoval  členy  výboru  o  aktuálních  problémech  města.  Poté  následovala  prohlídka
Arcibiskupského zámku v Kroměříži včetně zdejší Galerie.

***
Místopředseda výboru J. Dolejš  poděkoval přítomným za spolupráci. Schůze byla ukončena ve

13:30 hod. Následoval odjezd do Prahy .
***

Dne 26. května 2008
Zapsal: V. Weis, P. Jelínek
           
             D. ROVAN  v.r.                                                                                             J. DOLEJŠ  v.r.
              ověřovatel                                                                                                místopředseda výboru
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